
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2022 
 

2022-10-27 

Protokoll 10/2022 

fört vid Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds 
sammanträde torsdagen den 27 oktober 2022 kl. 18:30-
19:40, Slakthusplan 8 A 
 

Ledamöter Hassan Jama (V) Ordförande 
Gustav Johansson (M) Vice ordförande 
Bo Hansson (S) 
Gisela Norrman (S) 
Daniel Carlstedt (S) 
Lena Rydblom (V) 
Ola Gabrielson (MP) 
Henrik Virro (M) 
Victor Siljevik (M) 
Urban Rybrink (L) §§1-7, §§9-27 
Christina Peterson (C) 
Kristiina Katajikko (M) ersätter Erika Wing (M) 
Nadin Fakhro (L) §8, §28 ersätter Urban Rybrink (L) 
Emelie Wassermann (SD) ersätter Inge Pihlström (--) 
 

Ersättare Mikael Hörnkvist (S) 
Halahen Zaidane (S) 
Kent Ludvigsson (V) 
Peter Strandberg (M) 
Aura Baila (M) 
Nadin Fakhro (L) §§1-7, §§9-27 
Karin Fälldin (C) 
 

Övriga närvarande Anders Carstorp Stadsdelsdirektör 
Micaela Caldegren Nämndsekreterare 
Jeanette Holmqvist Avdelningschef §§1-27 
Carina Idenfors Avdelningschef §§1-19 
Leif Kananen Avdelningschef §§1-19 
Anna Larsson Avdelningschef §§1-19 
Veronica Starck Avdelningschef §§1-19, §28 
Karin Åberg Avdelningschef §§1-19 
Emma Ekelund Tjänsteman §§1-19 
Camilla Nilsson Personalföreträdare §§1-19 
Pernilla Pettersson Personalföreträdare §§1-19 
Asfaha Semere Personalföreträdare §§1-19 
Maria Ricknell Tjänsteman §§1-19, §28 
 

Justerare Hassan Jama (V), Gustav Johansson (M) 
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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser vice ordförande 
Gustav Johansson (M) att tillsammans med ordföranden Hassan 
Jama (V) justera dagens protokoll. 
  
Justering sker tisdag den 1 november 2022. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner dagordningen. 
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§ 3 
Medborgarförslag om badbryggor i Årstaviken  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2022/647 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ett 
medborgarförslag om att utöka antalet bryggor i Årstaskogen eller 
utöka ytan på de befintliga bryggorna. 
 
Förvaltningen tycker att idén om fler solbryggor är bra och utreder 
möjligheterna att etablera ytterligare solbryggor. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner tjänsteutlåtandet som svar på medborgarförslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/647-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om 
badbryggor i Årstaviken 

 EÅV 2022/647-3 Medborgarförslag om badbryggor i 
Årstaviken 
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§ 4 
Medborgarförslag om förbättrad information gällande 
Rågsveds naturreservat  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2022/686 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har fått ett 
medborgarförslag om att förbättra information och vägvisning i och 
kring Rågsveds naturreservat. 
 
Förvaltningen tycker att idén om förbättrad vägvisning och 
information i Rågsveds naturreservat är bra och ställer sig positiv 
till förslaget och kommer utreda placering av skyltar. 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om att lämna ut 
informationsfoldrar till medborgarkontoret i Rågsved och 
biblioteken i stadsdelsområdet. 
 
Förvaltningen ser inget behov av ytterligare information kring 
Hagsätraskogens naturreservat då omfattade satsningar kommer 
göras i Hagsätraskogens naturreservat de närmaste åren vilket 
kommer sätta fokus på naturreservatet. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner tjänsteutlåtandet som svar på medborgarförslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/686-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om 
förbättrad information gällande Rågsveds naturreservat 

 EÅV 2022/686-3 Medborgarförslag om förbättrad 
information gällande Rågsveds naturreservat 
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§ 5 
Medborgarförslag om fler platser för feriearbete för 
ungdomar med funktionsvariation  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2022/330 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En invånare har skickat in ett medborgarförslag till förvaltningen. 
Författaren vill att förvaltningen: 

 Ser över möjligheten att öka antal platser gällande 
feriearbete för ungdomar med funktionsvariation. 

 Undersöker möjligheten att skapa feriearbeten inom daglig 
verksamhet. 

 Undersöker hur många feriearbetsplatser som täcker behovet 
av feriearbete för ungdomar med funktionsvariation. 

 Redogör för hur många av de ungdomar vilka tillhör 
personkrets 1 och 2 enligt LSS som får feriearbete samt hur 
många som inte får det. 

 Beskriver på vilket sätt personer med funktionsvariation är 
en prioriterad grupp när det gäller feriearbete. 

  
Ungdomar som har behov av särskild anpassning är inom staden 
prioriterade vid handläggning av feriejobb. 
 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsförvaltning har erbjudit samtliga 
prioriterade ungdomar, oavsett anpassningsbehov, en 
feriearbetsplats sommaren 2022. Utifrån sekretessbestämmelser går 
det inte att säga hur stor andel av ungdomarna som tillhör 
personkrets ett eller två enligt LSS. Förvaltningen arbetar 
kontinuerligt med att kunna erbjuda ungdomar feriearbetsplatser 
efter behov. I dagsläget finns inget behov att utöka platser då 
samtliga prioriterade ungdomar inom stadsdelsområdet kan matchas 
till och erbjudas feriejobb. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner tjänsteutlåtandet som svar på medborgarförslaget. 
 

Särskilt uttalande 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
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Sverigedemokraterna instämmer med förslagsställaren gällande att 
det är av största vikt att ungdomar med funktionsnedsättning ges 
möjlighet till feriearbete och på så sätt får delta i samhällslivet efter 
sin förmåga. 
  
Vi anser att det är väldigt positivt att 99 procent av alla ungdomar 
med prioriteringsintyg, enligt förvaltningen, erbjudits feriearbete 
inom staden under sommaren 2022. 
  
Däremot anser vi att det är problematiskt att enskilda handläggare 
i dialog med vårdnadshavare, enligt förslagsställaren, ger en annan 
bild av möjligheterna för feriearbete. 
  
Vi vill även lyfta vikten av att alla vårdnadshavare till unga som 
omfattas av möjligheten till prioriteringsintyg informeras om denna 
möjlighet. Samt ett önskemål om att se över om det går att förenkla 
eller underlätta intygsförfarandet för att fler unga med 
funktionsnedsättning skall få möjlighet till feriearbete. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/330-8 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om 
fler feriearbeten för ungdomar med funktionsvariation 

 EÅV 2022/330-7 Medborgarförslag om fler platser för 
feriearbetare för ungdomar med funktionsvariation 

 

Sida 9 (39)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2022 
 

2022-10-27 

§ 6 
Skrivelse om klimatarbete efter valet  
Svar på skrivelse från (M), (L), (C) och Ola Gabrielson (-) 
EÅV 2022/776 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Gustav Johansson m.fl. (M), Urban Rybrink (L), Christina Peterson 
(C) och Ola Gabrielson (-) inkom den 22 september med en 
skrivelse med ett antal frågor gällande stadsdelsförvaltningens 
klimatarbete. I ärendet redovisas svar på dessa frågor. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/776-3 Tjänsteutlåtande: Skrivelse om stadsdelens 
klimatarbete 

 EÅV 2022/776-2 Skrivelse om klimatarbete efter valet 
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§ 7 
Skrivelse om växthus på tak  
Svar på skrivelse från Ola Gabrielsson (-) 
EÅV 2022/777 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har den 22 september 
2022 tagit emot en skrivelse från Ola Gabrielsson (-), ledamot i 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd, gällande odling i växthus på 
tak. I skrivelsen efterfrågas ett pilotprojekt med växthusodling på 
tak och frågan ställs om stadsdelsförvaltningen har befogenhet att 
initiera och leda ett sådant projekt samt om det är en möjlig del av 
stadsdelsförvaltningens budget för 2023. 
 
Förvaltningen svarar att befogenhet att initiera eller leda ett sådant 
projekt saknas i och med att förvaltningen inte äger några 
fastigheter. Om något av stadens bolag får ett sådant uppdrag skulle 
dock förvaltningen kunna medverka i ett projekt. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner tjänsteutlåtandet som svar på skrivelsen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/777-2 Tjänsteutlåtande: Skrivelse om växthus på 
taken 

 EÅV 2022/777-1 Skrivelse om växthus på tak 
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§ 8 
Skrivelse om verksamhetsupphandlingar  
Svar på skrivelse från (S) och (V) 
EÅV 2022/778 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
skrivelsen. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd avbryter 
upphandlingen av gruppbostäder inom socialpsykiatrin och 
tar tillbaka delegationen till stadsdelsdirektören i ärendet. 

3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fortsätter driva 
gruppbostäder inom socialpsykiatrin i egen regi. 

4. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I samband med stadsdelsnämndens sammanträde den 22 september 
2022 lämnade Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Hassan Jama m.fl. (V) 
in en skrivelse gällande genomgång och sammanställning av status 
på pågående och kommande verksamhetsupphandlingar. 
 
Stadsdelsförvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar 
på skrivelsen. 
 

Jäv 
Urban Rybrink (L) anmäler jäv och deltar inte i genomgång och 
beslut i ärendet. 
  

Yrkanden 
Hassan Jama m.fl. (V), Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Ola 
Gabrielson (-) yrkar på följande: 
  
Förslag till beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 
stadsdelsförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
skrivelsen. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd avbryter 
upphandlingen av gruppbostäder inom socialpsykiatrin och 
tar tillbaka delegationen till stadsdelsdirektören i ärendet. 

3.  Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fortsätter driva 
gruppbostäder inom socialpsykiatrin i egen regi. 

4.  Ärendet justeras omedelbart. 
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Gustav Johansson m.fl. (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag 
till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Hassan Jama (V) ställer sitt egna, Daniel Carlstedts 
m.fl. (S) och Ola Gabrielsons (-) yrkande mot förvaltningens förslag 
till beslut och finner att nämnden beslutar i enlighet med sitt egna, 
Daniel Carlstedts m.fl. (S) och Ola Gabrielsons (-) förslag till 
beslut. 
  

Votering 
Gustav Johansson (M) begär votering. 
  
Stadsdelsnämnden ajournerar sig mellan klockan 18.45-18.50. 
  
Stadsdelsnämnden godkänner följande beslutsgång: 
Ja-röst för Hassan Jamas m.fl. (V), Daniel Carlstedts m.fl. (S) och 
Ola Gabrielsons (-) förslag. 
Nej-röst för förvaltningens förslag. 
  
Med 6 ja-röster för Hassan Jamas m.fl. (V), Daniel Carlstedts m.fl. 
(S) och Ola Gabrielsons (-) förslag, 6 nej-röster för förvaltningens 
förslag och 1 röst att avstå finner ordförande Hassan Jama (V) lika 
röstetal. Vid lika röstetal har ordförande utslagsröst och ordförande 
Hassan Jama (V) finner därmed att nämnden beslutar enligt sitt 
egna, Daniel Carlstedts m.fl. (S) och Ola Gabrielsons (-) förslag till 
beslut. 
  

Ledamöter/tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 
Hassan Jama (V) x     
Gustav Johansson (M)   x   
Bo Hansson (S) x     
Gisela Norrman (S) x     
Daniel Carlstedt (S) x     
Lena Rydblom (V) x     
Ola Gabrielson (-) x     
Henrik Virro (M)   x   
Kristiina Katajikko (M)   x   
Viktor Siljevik (M)   x   
Nadin Fakhro (L)   x   
Christina Peterson (C)   x   
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Ledamöter/tjänstgörande ersättare Ja Nej Avstår 
Emelie Wassermann (SD)     x 
Summa 6 6 1 

  

Reservationer 
Gustav Johansson m.fl. (M), Christina Peterson (C) och Nadin 
Fakhro (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för förvaltningens 
förslag till beslut. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/778-2 Tjänsteutlåtande: Skrivelse om 
verksamhetsupphandlingar  

 EÅV 2022/778-1 Skrivelse om verksamhetsupphandlingar 
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§ 9 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds 
månadsrapporter 2022  
EÅV 2022/85 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner månadsrapport 
för september 2022 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett överskott 
om 4,5 mnkr efter resultatöverföringar. Före resultatöverföringar 
prognostiseras ett överskott om 5,1 mnkr. 
  
Förvaltningen bedömer den ekonomiska situationen som stabil i sin 
helhet men att det finns utmaningar framförallt avseende 
verksamhetsområdet Social omsorg för barn och unga. 
  
Flertalet övergripande ekonomiska osäkerhetsfaktorer kvarstår i 
form av konflikter och krig i omvärlden, pandemi, sjukfrånvaro och 
en hög inflation som ger ett ökat kostnadstryck inom samtliga 
områden. 
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner månadsrapport för september 2022. 
 
Handlingar i ärendet 

 955146 Tjänsteutlåtande: Månadsrapport september 2022 
 958243 Bilaga: Ekonomisk uppföljning september 2022 
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§ 10 
Rättegångsfullmakt till stadsledningskontorets juridiska 
avdelning  
EÅV 2022/748 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger fullmakt för 

stadsjurist Sidrah Schaider samt vice stadsjuristerna Kristina 
Westerlind och Kristina Söderberg att var för sig företräda 
Stockholms stad inom nämndens förvaltningsområde. Med 
undantag för rätt att motta delgivning av stämningar äger 
ombud den behörighet som anges i 12 kap. 14 § första 
stycket rättegångsbalken (1942:740). Ombud äger dessutom 
att på nämndens vägnar uppbära, motta och kvittera 
nämndens tillkommande medel och handlingar, att förordna 
annan i sitt ställe samt i övrigt vid alla de tillfällen, då 
Stockholms stads rätt inom nämndens förvaltningsområde 
kan vara ifråga, densamma iakttaga och bevaka. 

2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd får enligt Reglemente med 
allmänna bestämmelser för Stockholms stads nämnder (Kfs 
2020:07) själv eller genom ombud föra stadens talan i alla mål och 
ärenden inom sitt verksamhetsområde. 
 
Nämnden har tidigare utfärdat rättegångsfullmakt till juridiska 
avdelningen på stadsledningskontoret. Under hösten sker 
personalförändringar inom juridiska avdelningen på 
stadsledningskontoret. Juridiska avdelningen behöver därför 
inhämta en ny rättegångsfullmakt från nämnden. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
ger stadsjurist Sidrah Schaider samt vice stadsjuristerna Kristina 
Westerlind och Kristina Söderberg fullmakt att var för sig företräda 
Stockholms stad inom nämndens förvaltningsområde. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/748-2 Tjänsteutlåtande: Rättegångsfullmakt till 
stadsledningskontorets juridiska avdelning 
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§ 11 
Rapportering till IVO av ej verkställda beslut enligt SoL 
och LSS för kvartal 2 år 2022  
EÅV 2022/116 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger förvaltningens 
redovisning av rapporteringen till IVO av ej verkställda beslut 
enligt SoL och LSS för kvartal 2 år 2022 till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden fattar beslut om insatser till enskilda invånare 
enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS). 
 
Enligt SoL och LSS ska kommuner redovisa de gynnande beslut om 
insatser enligt respektive lagstiftning som inte har kunnat 
verkställas inom tre månader från beslutsdatum till Inspektionen för 
vård och omsorg (IVO). Rapporteringsskyldigheten gäller även 
tidigare rapporterade ärenden som ännu inte har verkställts under 
närmast föregående kvartal. 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning redovisar kvartalsvis 
till stadsdelsnämnden de ej verkställda besluten som förvaltningen 
rapporterat till IVO. 
 
Under det andra kvartalet 2022 har 51 stycken beslut om insatser 
från Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd inte verkställts inom 
tre månader. Det berodde främst på att brukaren tackat nej till 
erbjudande om insats. Besluten gällde 25 kvinnor respektive 26 
män. 
 
Ingen person har tackat nej till erbjudanden om insatser på grund av 
covid-19. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
lägger redovisningen av rapporteringen till IVO för kvartal 2 år 
2022 av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS till handlingarna. 
 

Särskilt uttalande 
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
51 beslut om insatser enligt SoL och LSS har inte verkställts inom 
tre månader främst på grund av att brukaren tackat nej till 
erbjudande om insats enligt rapporten. 
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Vi förutsätter att de brukare som ansöker om insats också har 
behov av detsamma. Därför ställer vi oss frågande om orsaken till 
att brukare ändå väljer att tacka nej till den insats som erbjuds. 
Vilket inte med tydlighet framgick i rapporten. 
  
Har förvaltningen någon mer insyn i skälet till att brukare valt att 
tacka nej vore det bra om rapporten tydliggjorde detta. Vi önskar 
därmed få ett tydligare underlag som mer specifikt anger skälen till 
varför brukare valt att tacka nej. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/116-1 Tjänsteutlåtande: Rapportering till IVO av 
ej verkställda beslut enligt SoL och LSS för kvartal 2 år 2022 
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§ 12 
Remiss av samråd om detaljplan – Jordärtskockan 9 i 
stadsdelen Enskedefältet  
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2020-14331 
EÅV 2022/762 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret i Stockholms stad har skickat detaljplan 
Jordärtskockan 9, Enskedefältet till Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd på remiss. 
 
Detaljplanen föreslår 40 nya bostäder i tre punkthus med 
underliggande garage samt en skålad yta på parkmark för 
vattenhantering vid nederbörd. 
 
Förvaltningens synpunkter gäller främst den gröna ytan som tas i 
anspråk i ett område med högt skyfall problematik, samt hantering 
av kvartersgräns mot parkmark. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkande 
Gustav Johansson m.fl. (M) yrkar bifall till förvaltningens förslag 
till beslut. 
  

Beslutsgång 
Hassan Jama (V) konstaterar att det finns ett förslag till beslut och 
finner att nämnden beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till 
beslut. 
  

Särskilda uttalanden 
Hassan Jama m.fl. (V), Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Ola 
Gabrielson (-) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
  
Vi delar förvaltningens synpunkter om den gröna ytan som tas i 
anspråk vid Enskedefältet som är ett område med stora risker för 
översvämningar vid skyfall.  
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Detaljplanen föreslår 40 nya bostäder i tre punkthus med 
underliggande garage samt en skålad yta på parkmark för 
vattenhantering vid nederbörd. Den gröna ytan som tas i anspråk 
med en skålad yta är inte tillräcklig för att lösa punkthusens och 
omliggande villors dagvattenproblem.  
  
Förvaltningen visar också på driftkonflikter om gränsdragningar i 
skötsel och tillträde. 
  
Förvaltningen påpekar att lösningarna för att hantera 
problematiken medför att delar av parkmarken för förlorad till att 
bli översvämningsyta.  
  
Vi anser att barnen i punkthusen behöver grönområde för 
rekreation och lek.  
  
Vi anser i likhet med förvaltningen att dagvattenhanteringen skall 
ligga på kvartersmark och inte på parkmark. Dagvattenhanteringen 
totalt i området måste åtgärdas i ett större sammanhang och en 
skålad yta löser endast problemen minimalt.  
  
Vi anser också att punkthusen ligger för nära befintlig bebyggelse. 
Insyn med 20 meter mellan byggnaderna kan verka 
integritetskränkande. Kanske kan man lös problemen genom att ha 
insynshindrande fönsterglas.  
  
Vi vill också påpeka vikten av samklang i stadsplanearbetet som 
varit Enskedes kännetecken historiskt.  
  
Emelie Wassermann (SD) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Det är viktigt att Stockholm tillåts växa med fler bostäder. Där kan 
politiken ha olika åsikter om hur det ska genomföras. För oss är det 
alltid viktigt att ny bebyggelse är tillräckligt områdesanpassad och 
därmed smälter in med omgivningen på ett naturligt vis. Tre stycken 
relativt höga punkthus är svårt att rymma inom ramen för vad som 
kan anses vara i samklang med områdets befintliga karaktär. 
  
Det är också viktigt att hänsyn tas till områdets villkor avseende 
pendlingsmöjligheter, och att de boendes förutsättningar stärks 
gällande individuella förutsättningar och mål. En allt för låg 
parkeringskvot kan skapa undanträngningseffekter för fler i 
närområdet. 
  
Vi anser även att det är viktigt att bevara grönområden som skapar 
en sundare och hälsosammare miljö att vistas och leva i, för både 
boende och besökare. Det blir särskilt viktigt när förslag om allt 
intensivare förtätningar föreslås runt om i Stockholms stad. 
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En annan aspekt att ta hänsyn till i det aktuella området är 
utsattheten för översvämningar i samband med nederbörd. Det bör 
säkerställas att risken inte förhöjs avseende att negativa 
konsekvenser i form av översvämningar drabbar närområdet om 
detaljplanen slutligen resulterar i en byggnation. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/762-7 Tjänsteutlåtande: Remiss av samråd om 
detaljplan - Jordärtskockan 9 i stadsdelen Enskedefältet 

 EÅV 2022/762-1 Remiss om planärende på samråd - 
Jordärtskockan 9 (Enskedefältet)  

 EÅV 2022/762-2 Remissunderlag: Samrådsbrev - 
Jordärtskockan 9 (Enskedefältet)  

 EÅV 2022/762-3 Remissunderlag: Planbeskrivning - 
Jordärtskockan 9 (Enskedefältet)  

 EÅV 2022/762-4 Remissunderlag: Plankarta - 
Jordärtskockan 9 (Enskedefältet)  
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§ 13 
Remiss av betänkandet Nästa steg – Ökad kvalitet och 
jämlikhet i vård och omsorg för äldre personer (SOU 
2022:41)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr 2022/984 
EÅV 2022/739 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I december 2020 beslutade regeringen att tillsätta en utredare med 
uppdrag att föreslå en äldreomsorgslag. Enligt uppdraget skulle 
äldreomsorgslagen komplettera socialtjänstlagen med särskilda 
bestämmelser om vård och omsorg om äldre och även innehålla 
bestämmelser om en nationell omsorgsplan (NOK). Utredaren fick 
också i uppdrag att överväga och vid behov lämna förslag som 
skulle stärka tillgången till medicinsk kompetens inom 
äldreomsorgen. Utredningen utmynnade i betänkandet Nästa steg – 
Ökad kvalitet och jämlikhet i vård och omsorgs för äldre personer. 
 
I lagförslaget föreslås som mål att äldreomsorgen ska ha ett 
förebyggande perspektiv och inriktas på att vara hälsofrämjande och 
stödja funktionsförmåga, samt att äldreomsorgen ska vara 
tillgänglig. Förslaget innehåller också bestämmelser om 
förbättringar gällande samordning, delaktighet och 
individanpassning, samt förbättringar för anhöriga och andra 
närstående och krav på att även personer på särskilt boende ska 
kunna få en fast omsorgskontakt. 
 
Lagen ska också reglera hur uppföljningen ska ske, både på 
individnivå, kopplat till insatser som beslutats för den äldre och på 
kommunnivå. Övergripande bestämmelser i socialtjänstlagen ska 
fortsatt gälla för äldreomsorgen. Befintliga bestämmelser om 
nationella minoriteter, minoritetsspråk och äldreomsorg flyttas till 
äldreomsorgslagen. 
 
Utredningen föreslår också att en förordning om nationell ordning 
för kvalitetsutveckling i äldreomsorgen ska kopplas till 
äldreomsorgslagen. Förordningen är tänkt att vara ett stöd och en 
styrning för kommun och verksamheter i syfte att utveckla 
kvaliteten och öka likvärdigheten i hela landet. Utredningen har 
även tagit fram en struktur för det arbetet och vilka områden den 
nationella kvalitetsutvecklingen bör omfatta, bland annat en 
meningsfull tillvaro, individanpassning och tillgänglighet. 
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Utredningen lämnar även flera förslag på lagstiftning som syftar till 
att stärka hälso- och sjukvården i kommunerna och säkra likvärdig 
tillgång till hälso- och sjukvård för äldre med kommunal hälso- och 
sjukvård. Bland annat föreslås ett förtydligande av regionens ansvar 
att tillhandahålla läkare till patienter med kommunal primärvård. 
Exempelvis ska det vara möjligt att vid behov få en läkares 
medicinska bedömning dygnet runt. Vidare tydliggörs kommunens 
ansvar att säkerställa möjligheten till en medicinsk bedömning av 
sjuksköterska dygnet runt i kommunens primärvård. Vidare föreslås 
en ledningsansvarig för kommunens primärvård och att regionen 
ska ha en ledningsansvarig för planering och samordning av hälso- 
och sjukvårdsinsatser i kommunens primärvård. 
 
Förvaltningen är positiv till förslagen vilket lyfter fram tankesättet 
att se till det friska med fokus på ett rehabiliterande arbetssätt. Det 
är även i linje med överenskommelsen ”God och nära vård” där 
målet är att de enskilda ska få en god, nära och samordnad vård som 
stärker hälsa och där de enskilda är delaktiga utifrån sina 
förutsättningar. 
 
Även om förvaltningen kan se en utmaning i förslaget att 
kommunen ska ansvara för hälso- och sjukvården när en person 
skrivits in i primärvård, vilket inte Storstockholm till skillnad från 
övriga landet haft sedan tidigare och som innebär en omställning, 
ser förvaltningen positivt på den förändringen då den kommer att 
gynna den enskilde och öka kunskapen om behov och den enskildes 
situation hos personalen. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/739-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av betänkandet 
Nästa steg - Ökad kvalitet och jämlikhet i vård och omsorg 
för äldre personer (SOU 2022:41) 

 EÅV 2022/739-1 Remissbrev 
 EÅV 2022/739-1.1 Remisslista 
 EÅV 2022/739-1.2 Betänkandet Nästa steg - Ökad kvalitet 

och jämlikhet i vård och omsorg för äldre personer (SOU 
2022:41) 
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§ 14 
Stadsdelsdirektörens information  
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om förvaltningens 
kommande personalfest. 
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§ 15 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger anmälningsärendena 
till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Socialnämndens beslut § 21 SoN 2022-08-30 - Insatser som 
stabiliserar skolgången 

 Socialnämndens beslut § 22 SoN 2022-08-30  - Stadens 
arbete med stöd till anhöriga för nya målgrupper - Program 
för stöd till anhöriga 2021-2024 

 Socialnämndens beslut § 26 SoN 2022-08-30  - Projekt 
modernisering av sociala system 

 Socialnämndens beslut 2022-08-30 § 24 - Likvärdiga och 
välfungerande BUS-samverkan över hela staden – Rapport 
om nuläget och utvecklingsmöjligheter 

 Protokoll extra förvaltningsgrupp 22 september 2022 
 Protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd 2022-09-20 
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§ 16 
Projekt kulturplats Snösätra  
Lägesrapport 3 
EÅV 2021/1068 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger rapporten till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har sedan 2021 i uppdrag 
från kommunfullmäktige att samordna arbetet med att etablera en 
kulturplats i Snösätra tillsammans med andra relevanta nämnder och 
externa aktörer. Som en del i uppdraget för 2022 ingick att öppna en 
popup-kulturplats under sommaren. 
 
En första lägesrapport av projektets arbete med Kulturplats Snösätra 
lämnades den 26 augusti 2021 och en andra rapport den 24 februari 
2022 i samband med verksamhetsberättelsen. Denna tredje 
lägesrapport sammanfattar projektet under våren och sommaren 
2022. Lägesrapporten tar upp lärdomar och insikter utifrån 
projektets leveranser, kostnader för att utveckla en kulturplats 2022 
och nästa steg i projektet. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
lägger rapporten till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2021/1068-1 Tjänsteutlåtande: Projekt kulturplats 
Snösätra 

 EÅV 2021/1068-1.1 Bilaga 1: Kulturplats Snösätra - 
lägesrapport 3 

 EÅV 2021/1068-1.2 Bilaga 2: Kostnadsprognos Kulturplats 
Snösätra 2022 
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§ 17 
Redovisning av medborgarundersökning 2022  
Anmälningsärende 
EÅV 2022/730 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger redovisningen till 
handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen redovisar de huvudsakliga dragen i årets 
medborgarundersökning. Sammanfattningsvis kan sägas: 

 Boendes upplevelse av hur tryggt det är att leva och bo i 
Enskede-Årsta-Vantör har ökat sedan 2019. Boende i 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsområde är nästan lika 
trygga i sin stadsdel som stockholmarna i snitt (det skiljer en 
procentenhet). 

 Boende i Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsområde är i regel 
lika eller mer nöjda med skötsel och renhållning i den egna 
stadsdelen, jämfört med stockholmarna i snitt. 

 Boende i Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsområde är mindre 
nöjda när det gäller frågor om möjlighet att utöva och ta del 
av kultur i den egna stadsdelen, jämfört med stockholmarna 
i snitt. 

 En högre andel kvinnor än män uppger att de ofta eller 
ibland avstår från att röra sig i parker, på torg och på 
gångvägar på grund av otrygghet. 

 Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har i årets 
undersökning genomgående ett bättre resultat på frågor 
kopplade till demokrati och inflytande jämfört med staden i 
snitt. Jämfört med 2019 har dock resultatet på flertalet frågor 
försämrats. 

 Boende i Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsområde upplever 
att det är ungefär lika lätt att ta sig fram till fots i den egna 
stadsdelen som stockholmarna i snitt. Resultatet är 
jämförelsevis bättre när det gäller att ta sig fram på cykel. 

 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
lägger redovisningen till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/730-1 Tjänsteutlåtande: Redovisning av 
medborgarundersökningen 2022 

 EÅV 2022/730-1.1 Stockholms stads 
medborgarundersökning 2022 
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§ 18 
Redovisning av delegationsbeslut  
EÅV 2022/145 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger redovisningen av 
delegationsbeslut till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/145-14 Redovisning av anmälda 
delegationsbeslut 2022-09-09 till 2022-10-14 
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§ 19 
Stadsdelsnämndens frågor  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd noterar att inga skrivelser 
inkommit. 
 

Inkomna skrivelser 
Inga skrivelser inlämnades vid stadsdelsnämndens sammanträde 
den 27 oktober 2022. 
 

Sida 30 (39)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2022 
 

2022-10-27 

§ 20 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/839 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/839-1 20. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken (FB) 
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§ 21 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/839 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/839-2 21. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken (FB) 
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§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/839 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/839-3 22. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken (FB) 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/839 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/839-4 23. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken (FB) 
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/839 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/839-8 24. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken (FB) 
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/839 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/839-6 25. Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 a § föräldrabalken 
(FB) 
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/839 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/839-7 26. Överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 a § föräldrabalken 
(FB) 
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/839 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/839-9 27. Anmälan av behov av särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap. 9 § föräldrabalken 
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
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